



Abstract – Master-Thesis

Titel:

Erfolgskritische Aspekte zur Unternehmensgründung: Erstellung eines konkreten Businessplans im Bereich des Bau-Consultings

Name Autor: BM DI Florian Aigner

Seitenanzahl: 173

Name Autor: ---

Seitenanzahl: ---

Hintergrund:

Neu gegründete Unternehmungen müssen wohl überlegt und gut durchdacht werden. Wird das Geschäftsmodell nicht präzise definiert, so ist die Wahrscheinlichkeit des Scheiterns stark erhöht. Ein ausgereifter Businessplan ist dabei unumgänglich.

Forschungsfrage:

Die zentrale Fragestellung lautet, unter welchen Rahmenbedingungen eine Gründung eines Bauconsulting Unternehmens erfolgreich sein kann und was deren erfolgskritische Aspekte in der Gründung sind.

Methode:

Die Masterarbeit wird eine Kombination aus Literaturrecherche, theoretischer Analyse und Fallstudienmethode umfassen. Die einführende Literaturrecherche wird verwendet, um die vorhandene Literatur zu Neugründungen im Allgemeinen zu untersuchen und relevante theoretische Konzepte zu identifizieren. Diese Konzepte werden dann als Grundlage für die Entwicklung eines Businessplans dienen.

Ergebnisse:

Die Entwicklung des Businessplans hat die Anfangsvermutung bestärkt, dass die Erfolgchancen durch eine wohlüberlegte und gut durchdachte Gründung erheblich gesteigert werden. Mit einer fehlenden Auslastung in der Gründungsphase wird die Erreichung von positiven Ergebnissen erschwert. Gerade in wirtschaftlich turbulenten Zeiten ist daher eine Gründung einer weiteren Herausforderung gegenübergestellt.

Betreuerin:

Dr. Barbara Kruse

Weitergabe gesperrt: Ja | Nein

Datum: ---

Schlagwortkatalog: Businessplan, Erfolg, Bauconsulting, Gründung



Abstract – Master-Thesis Englisch

Title:

Critical Success Factors for Business Start-up: Developing a Concrete Business Plan in the Field of Construction Consulting

Name Author: BM DI Florian Aigner BSc.

Number of pages: 173

Name Author: ---

Number of pages: ---

Background:

Newly founded enterprises must be carefully considered and well thought out. If the business model is not precisely defined, the likelihood of failure is significantly increased. A well-developed business plan is essential in this regard.

Research Question:

The central research question is under what conditions the founding of a construction consulting company can be successful and what critical success factors are involved in its establishment.

Method:

The master's thesis will encompass a combination of literature review, theoretical analysis, and case study methodology. The introductory literature review will be used to examine the existing literature on startups in general and identify relevant theoretical concepts. These concepts will then serve as a basis for developing a business plan.

Results:

The development of the business plan has confirmed the initial assumption that the chances of success are significantly increased through a well-considered and carefully planned foundation. The achievement of positive results is complicated by a lack of utilization in the initial phase of the startup. Particularly in economically turbulent times, founding presents an additional challenge.

Supervisor:

Dr. Barbara Kruse

Transmission prohibited: Yes | No

Date: ---

Subject catalogue: startup, businessplan, consulting, construction industry